
PROTOKÓŁ NR XXII/16 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 29 sierpnia 2016 r. 
 
Sesja odbyła się w Żychlińskim Domu Kultury, ul. Fabryczna 3 i trwała od godz. 13.35                 
do godz. 14.25. 
  

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 14, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecny radny: Robert Witeczek. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
· Grzegorz Ambroziak - Burmistrz Gminy Żychlin, 
· Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
· Emilia Rajewska   - Skarbnik Gminy Żychlin,  
· Waldemar Bartochowski - Sekretarz Gminy Żychlin, 
· Waldemar Kardasz - Radca prawny, 
· Kierownicy Referatów Urzędu Gminy,  
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 
· Radni Rady Powiatu w Kutnie, 
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 
· mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 
Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej oraz Radnych Rady Powiatu, 

Burmistrza Gminy Żychlin – Pana Grzegorz Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza – Pana 
Zbigniewa Gałązkę, Skarbnika i Sekretarza Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów 
Osiedli oraz pozostałe osoby przybyłe na obrady Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  
do podejmowania uchwał. 
 
Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało  - 14 radnych, 
„przeciw”      -   0 radnych, 
„wstrzymało się”     -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
  
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 
b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kutnowskiemu, 
c) określenia przepisów porządkowych w gminnym regularnym przewozie osób, 
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d) ustalenia cen za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym                          
o charakterze użyteczności publicznej w gminnych przewozach pasażerskich, 

e) określenia sposobu ustalenia wysokości opłaty dodatkowej z tytułu przewozu osób 
zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt w gminnym transporcie zbiorowym. 

3. Sprawy różne.                                                                                              
4. Zakończenie obrad. 
 
 
Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 
rok. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – w projekcie uchwały dokonujemy 
drobnych zmian dotyczących ponadplanowych dochodów, jest też zmniejszenie o ponad 
14.000 zł części wyrównawczej subwencji ogólnej. Istotnymi elementami w uchwale są 
zmiany dotyczące inwestycji oraz wydatków bieżących związanych z utrzymaniem dróg. 
W zadaniach inwestycyjnych mamy wprowadzone 3 nowe zadania inwestycyjne tj.: zadanie 
wykonywane wspólnie z powiatem dotyczące modernizacji drogi powiatowej ul. 
Łukasińskiego – kwota 100.000 zł, modernizacja ulic w miejscowości Żychlin wraz                         
z wdrożeniem projektu organizacji ruchu – kwota 130.000 zł oraz modernizacja skrzyżowania 
z ruchem okrężnym przy ul. Pl. 29 Listopada w Żychlinie – kwota 70.000 zł oraz dodatkowe 
zadanie polegające na wykonaniu systemu monitoringu wizyjnego IP budynku Urzędu Gminy 
w Żychlinie – kwota 25.728 zł. 
Ponadto w wydatkach bieżących wprowadzamy kwotę 78.000 zł na łatanie cząstkowe 
nawierzchni asfaltowych dróg gminnych oraz uzupełnianie, profilowanie i równanie 
nawierzchni gruntowych dróg gminnych. W związku z koniecznością zakupu artykułów 
chemicznych do uzdatniania wody do fontanny oraz naprawą pompy, malowaniem i 
czyszczeniem płyt kamiennych fontanny, zwiększamy wydatki bieżące o kwotę 22.000 zł. 
 
Krzysztof Falkowski – zapytał, w jakim zakresie będzie dokonywany remont ul. 
Łukasińskiego? 
 
Grzegorz Ambroziak – remont ul. Łukasińskiego będzie wykonywany na najgorszym 
odcinku tj. od ul. Traugutta do Komisariatu Policji, remont tego odcinka podrożył pracę, gdyż 
tam są studzienki kanalizacji sanitarnej i deszczowej, natomiast od p. Wujcikowskiej do 
oczyszczalni ścieków będzie dokonane zdjęcie nawierzchni i położenie nowej nakładki 
asfaltowej. 
Co do ul. Żeromskiego – jesteśmy po rozmowie z Zarządem Powiatu w sprawie wspólnej 
inwestycji modernizacji ul. Żeromskiego i składamy wniosek o środki zewnętrzne z puli 
dawnej schetynówki. 
 
Paweł Wachowiak – zapytał, jak wyglądają rozmowy z Zarządem Dróg Wojewódzkich               
w sprawie  drogi wojewódzkiej ul. Jagiełły w Dobrzelinie oraz skrzyżowania przy poczcie. 
 
Grzegorz Ambroziak – województwo będzie chciało zabezpieczyć w jakiś sposób  
skrzyżowania np. w postaci świateł. Natomiast co do poszerzenia drogi np. ul. Sannickiej jest 
to nie zrealizowania ze względu na koszty.  
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Zaproponował Zarządowi częściowe dofinansowanie do organizacji przejść dla pieszych tj. 
przejścia przy poczcie, ul. Narutowicza w Dobrzelinie, czyli przy Trzech Krzyżach i ul. 
Narutowicza przy skrzyżowaniu z ul. Waryńskiego. 
Koszt przejścia dla pieszych takiego, żeby pieszy chcąc przejść przez skrzyżowanie włączył 
zielone światło jakie mogłoby zostać wykonane na skrzyżowaniu przy poczcie, to kwota 
około 300.000 zł, z czego gmina musiałaby dołożyć 1/3 tej kwoty a więc około 100.000 zł. 
Koszt inteligentnego oświetlenia, którego lampy byłoby energooszczędne z wykorzystaniem 
ekologicznych źródeł, to 200-250 zł w przypadku chińskich lamp  i kwota 550-750 zł, aby były 
to bezpieczne lampy, które mogłyby posłużyć odpowiedni czas.   
Wystąpił do firmy z pismem o przygotowanie oferty pod kątem koncepcji obszarowej 
wymiany etapami lamp oświetleniowych wraz z urządzeniem do zarządzania tym 
oświetleniem. Mając taki system, w przypadku nie świecącej lampy osoba uprawniona, 
zaznacza punkt w systemie, który nie świeci i wysyła przez system informację bezpośrednio 
do firmy, która zajmuje się obsługą oświetlenia. Dziś o każdym takim problemie musimy firmę 
powiadamiać pisemnie.      
Jeżeli nie uda nam się z zarządem wojewódzkim porozumieć w sprawie przejść dla pieszych 
na wskazanych wcześniej skrzyżowaniach, to może warto będzie się zastanowić nad 
inteligentnymi przejściami dla pieszych, na których pieszy chcący przejść załączałby 
sygnalizację lub sygnalizacja sama załączałaby się na wskutek uruchomienia czujnika.   
 
Stanisław Szymański – zwrócił uwagę na duży koszt naprawy fontanny, może należałoby 
się zastanowić nad restrykcjami dla rodziców za uszkodzenia fontanny przez ich dzieci. 
 
Grzegorz Ambroziak – wcześniej dochodziło do uszkodzeń np. dyszy co mogło być 
spowodowane zabawą dzieci. Obecnie uszkodzeniu uległy elementy komory silnika, doszło 
do ich mechanicznego uszkodzenia, co spowodowało zalania silnika i jego uszkodzenie. 
Tym razem nie było to spowodowane ingerencją osoby trzeciej. 
 
Zbigniew Gałązka – wyjaśnił, że uszkodziły się uszczelniacze, co spowodowało 
uszkodzenie silnika i pompy. 
 
Agnieszka Tomaszewska – swego czasu zwracała się z prośbą o wyliczenie jej kosztów 
naprawy dziur w ul. Sienkiewicza. Ponownie przypomina o przekazaniu jej takiego 
wyliczenia.  
  
Do projektu uchwały nie wniesiono innych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2016 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok  
głosowało   - 14 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXII/107/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kutnowskiemu, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Kutnowskiemu. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – poinformował, że nasz udział                        
w inwestycji modernizacji ul. Łukasińskiego to 100.000 zł brutto, a 212.000 zł to środki 
Starostwa Powiatowego w Kutnie. Uchwała ta jest konsekwencją podjętej wcześniej uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy. 
  
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Kutnowskiemu. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kutnowskiemu 
głosowało   - 14 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXII/108/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

c) określenia przepisów porządkowych w gminnym regularnym przewozie osób, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie określenia przepisów 
porządkowych w gminnym regularnym przewozie osób. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin poprosił Dyrektora Samorządowego 
Zakładu Budżetowego o wprowadzenie do 3 kolejnych uchwał dotyczących przewozów 
pasażerskich. 
 
Marek Jabłoński – Dyrektor Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie -  
odnosząc się do 3 uchwał przygotowywanych przez SZB informuje, że dotyczą one 
uporządkowania przepisów w sprawie przewozu osób.  
Regulamin przewozu osób został opracowany na bazie nowych przepisów Prawa 
przewozowego, wcześniej takiego regulaminu uchwalanego przez Radę nie było, był 
regulamin sporządzony przez Zakład Komunikacji Miejskiej. 
Druga uchwała dotyczy ustalenia maksymalnych stawek opłat za przewozy. 
Trzecia dotyczy opłat dodatkowych – za co można je pobierać oraz ich wysokość.  
Poinformował, że wszystkie stawki opłat pozostają bez zmian. 
  
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie określenia 
przepisów porządkowych w gminnym regularnym przewozie osób. 
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Za podjęciem projektu uchwały w sprawie określenia przepisów porządkowych w gminnym 
regularnym przewozie osób 
głosowało   - 14 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXII/109/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

d) ustalenia cen za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym                          
o charakterze użyteczności publicznej w gminnych przewozach pasażerskich, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi 
przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym o charakterze użyteczności publicznej                
w gminnych przewozach pasażerskich. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za 
usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym o charakterze użyteczności 
publicznej w gminnych przewozach pasażerskich. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe w publicznym 
transporcie zbiorowym o charakterze użyteczności publicznej w gminnych przewozach 
pasażerskich głosowało  - 14 radnych, 
„przeciw”    -   0 radnych, 
„wstrzymało się”   -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXII/110/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

e) określenia sposobu ustalenia wysokości opłaty dodatkowej z tytułu przewozu 
osób zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt w gminnym transporcie 
zbiorowym. 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie określenia sposobu ustalenia 
wysokości opłaty dodatkowej z tytułu przewozu osób zabranych ze sobą do przewozu rzeczy 
i zwierząt w gminnym transporcie zbiorowym. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie określenia 
sposobu ustalenia wysokości opłaty dodatkowej z tytułu przewozu osób zabranych ze sobą 
do przewozu rzeczy i zwierząt w gminnym transporcie zbiorowym. 
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Za podjęciem projektu uchwały w sprawie określenia sposobu ustalenia wysokości opłaty 
dodatkowej z tytułu przewozu osób zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt                   
w gminnym transporcie zbiorowym 
głosowało   - 14 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXII/111/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 3. Sprawy różne. 
 
Grzegorz Szmigielski – Sołtys sołectwa Zagroby – chciałby zobaczyć mapę sprzed 2007 r. 
dotyczącą granic miejscowości w jego sołectwie, ponieważ jego działki leżą w innych 
miejscowościach, większość w Zagrobach. Według niego są pewne rozbieżności w nowej 
mapie. Gdy dzwonił do Starostwa powiedziano mu, żeby sprawdził jaki zapis jest w księgach 
wieczystych, w których są wskazane adresy działek. Okazuje się, że wszystkie jego działki są 
na jednej wsi Zagroby.    

 
Zbigniew Gałązka – zaprasza Pana Sołtysa na spotkanie, przejrzymy poprzednie mapy                     
i przeanalizujemy tę kwestię. 
 
Agnieszka Tomaszewska – zapytała o sprawę usuniętego pojemnika na odpady plastikowe 
na ul. Sienkiewicza.  
 
Zbigniew Gałązka – pojemnik na odpady plastikowe został zabrany przez EKO-Serwis z tego 
względu, że do tego pojemnika wrzucane były innego rodzaju odpady. Jeśli komuś zbierze się 
większa ilość odpadów plastikowych zawsze może oddać je do punktu selektywnej zbiórki. 
 
Agnieszka Tomaszewska – zapytała, czy jest możliwość, aby pojemnik ten ustawić w innym 
miejscu. 
 
Zbigniew Gałązka – przeanalizujemy tę sprawę, zobaczymy, czy znajdziemy jakieś 
rozwiązanie na ustawienie pojemnika ponownie. 
 
        
Do p-tu 4. Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział                
w Sesji Rady.  

Zamknęła XXII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 

                                                                                   Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                         /-/ Elżbieta Tarnowska 
Protokolant: 
M. Charążka 


